
1 
 

Protokół  nr 1/2014  

wspólnego  posiedzenia 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu, Komisji Rewizyjnej i Komisji 

Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady Gminy Wierzchlas,  

które  odbyło  się  12 grudnia 2014 roku 

 

W posiedzeniu uczestniczyli radni w składzie  

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Ryszard Dziadak   - Członek Komisji Rewizyjnej 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

5. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

10. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

11.  Maria Smolarek   - Członek  Komisji Rewizyjnej 

12. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

13.  Bronisław Światły  - Członek Komisji OZKiS 

14.  Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Zbigniew Wołowiec  - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

W posiedzeniu  uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk  - Sekretarz Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Omówienie materiałów na II sesję Rady Gminy Wierzchlas - podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmiany w budżecie Gminy Wierzchlas na 2014r.  

b) określenie stawek podatku rolnego, 

c) określenie stawek podatku leśnego, 

d) ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy, 

e) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych, 
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f) zmiany uchwały Nr XL/243/2014 rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy 

Wierzchlas. 

2. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Komisje wybrały Marcina Kowalczyka – Przewodniczącego Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury i Sportu  Rady Gminy  na prowadzącego wspólne posiedzenie 

Komisji. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu zaproponował 

wprowadzenie do porządku obrad  w Punkcie 1 podpunkt „g” dodatkowej 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

(sołtysów). 

Radni nie mieli uwag i przedmiotowy projekt uchwały wprowadzony został pod 

obrady Komisji.  

Punkt 1 

Omówienie materiałów na II sesję Rady Gminy Wierzchlas - podjęcie 

uchwał w sprawie: 

a) zmiany w budżecie Gminy Wierzchlas na 2014r.  

Skarbnik  gminy Teresa Nowak zachodzi konieczność wprowadzenia zmian 

w budżecie gminy po stronie dochodów i po stronie wydatków. Po stronie 

dochodów zwiększamy o kwotę 72.498 zł, a zmniejszamy o kwotę 3.500zł. 

Następnie Skarbnik omówiła przesunięcia w poszczególnych działach i tak: 

Dział 758 Różne rozliczenia – zwiększenie subwencji oświatowej dla 6-latków 

z przeznaczeniem na zakup pomocy w celu wyposażenia klas 6-latków.  

- 25.480 zł – szkoła Wierzchlas, 

- 14.300 zł  - szkoła Łaszew 

- 10.220 zł – szkoła Toporów. 

Powyższe środki w wysokości  50.000 zł zwiększane zostają również po stronie 

wydatków. 

Dział 852 Pomoc społeczna  

- 4.980 zł  przeznacza się na utrzymanie Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, 

Dział 921 
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- 18.000 zł dotacja z Ministerstwa Gospodarki w Warszawie przeznaczona na 

opracowanie programu dotyczącego usuwania azbestu z terenu Gminy 

Wierzchlas.   

Środki wprowadzane sa po stronie dochodów i po stronie wydatków.  

Łącznie zwiększenia stanowią kwotę  72.398 zł. 

Zmniejszenia dochodów: 

W Dział 852 Pomoc Społeczna Z urzędu Wojewódzkiego w Łodzi 

otrzymaliśmy dotację zmniejszająca na wypłatę zasiłków stałych w wysokości 

3.5000 zł 

Wydatki: 

Zwiększenia wydatków stanowią kwotę  88.435,52 zł, a zmniejszenia stanowią 

19.437,52 zł. 

- Dział 400 Wytwarzanie i zaopatrywanie w energie elektryczną, gaz i wodę, 

zmniejsza się  § 6060 w którym przeznaczone były środki na zakup pompy 

głębinowej po rozliczeniu otrzymaliśmy  zwrotu podatku VAT i środki 

pozostały na tym paragrafie, a zabrakło środków na trzech  inwestycjach  

wodociągowych. Bark środków na inwestycjach związany był dokonaniem 

powtórnych badań wody w Sanepidzie. Na  inwestycjach na których zabrakło 

środków należy zwiększyć i tak: Wierzchlas – 100 zł, Kraszkowice 

ul. Spacerowa – 200 zł, Łaszew – 700 zł. Przesunięć dokonuje się w tym samym 

dziale  inwestycyjnym  tylko między paragrafami. 

- Dział 600 Gospodarka mieszkaniowa dokonuje się przesunięć między 

paragrafami o 1.000 zł. 

- Dział 751 – dotacja z krajowego biura wyborczego  na prowadzenie stałego 

rejestru wyborców i sa to przeniesienia miedzy paragrafami w tym samym 

dziale. 

- Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne i  ochrona przeciwpożarowa  dokonuje 

się przesunięć między paragrafami  na utrzymaniach straży na kwotę 13.000 zł 

po stronie zwiększeń i po stronie zmniejszeń.  

- Dział 801 Oświata i wychowanie – zwiększamy o 50.000 zł z przeznaczeniem 

na poszczególne szkoły  tak jak omawiane było przy dochodach. 

- Dział 852 szczegółowo omówiony został przy dochodach. 

- Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększamy 18.400 zł 

na opracowanie programu dotyczącego usuwania azbestu z terenu Gminy 

Wierzchlas.   

 

Radni nie mieli pytań ani uwag i wnoszą o podjecie uchwały na sesji.  
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b) określenie stawek podatku rolnego, 

Ludmiłą Wypych poinformowała, że zgodnie z art.6 ustawy z dnia 15 listopada 

1984 (Dz. U. z 2006 r. Nr 136, poz.969 z późn. zm.) Podatek rolny za rok 

podatkowy wynosi równowartość pieniężną 2,5Q żyta dla gruntów powyżej 1 ha 

i równowartość pieniężną 5q żyta dla gruntów  do 1 ha. 

Podatek rolny obliczany jest według średniej ceny skupu żyta za okres 11 

kwartałów poprzedzających rok podatkowy 2015 r. Ogłoszoną w Komunikacie 

Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 20 października 2014 r. 

w sprawie średniej ceny skupu  żyta    i wynosi 61,37 zł za 1 dt. 

Zgodnie z art.6 pkt.3 Rady Gminy są uprawnione do obniżenia cen skupu żyta 

określonych w ust.2 przyjmowanych jako podstawa obliczania podatku rolnego 

na obszarze gminy.  

Komisje zaproponowały obniżenie średniej ceny skupu żyta do kwoty 49 zł                            

za 1 dt.  i zwróciły się o przygotowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawę do obliczenia podatku rolnego.  

c) określenie stawek podatku leśnego, 

Ludmiłą Wypych poinformowała, że zgodnie z art. 4 ust. 4  Ustawy z 30 

października 2002r. o podatku leśnym  ogłasza, ze  średnią cenę sprzedaży 

drewna, obliczaną wg. średniej ceny drewna uzyskanej przez nadleśnictwa za 

pierwsze trzy kwartały 2014r. Średnia cena sprzedaży drewna ogłaszana jest  na 

podstawie komunikacie  Prezesa GUS z dnia 20 października 2014 roku 

wyniosła 188,85 zł za 1 m
3
 tj. 41,5470 zł za hektar.  

Rada Gminy może obniżyć kwotę stanowiącą średnią cenę sprzedaży drewna 

przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze Gminy. 

Podatek na 2015 r. wynosi  41,5470 zł za 1 ha lasu. 

Komisje nie miały uwag  i przychyliły się do przedstawionej informacji i 

utrzymuje stawkę podatku w wysokości ogłoszonej przez  GUS  w związku 

z tym przygotowana zostanie informacja w/w sprawie.  

d) ustalenie wynagrodzenia Wójta Gminy, 

Radny Cieślak Jerzy zaproponowały podniesienie wynagrodzenia Wójta o 500 

zł tj. z kwoty 4.000 zł do kwoty 5.000 zł. oraz wzrost pozostałych  elementów 

wynagrodzenia proporcjonalnie do wynagrodzenia. 

Komisje nie miały uwag w związku z tym przedstawiona  propozycja przyjęta 

została jednogłośnie.  
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e) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla radnych, 

Radny Jerzy Cieślak zaproponował wzrost  procentowy diet radnych do 

następujących wysokości: 

Przewodniczący Rady Gminy – 45,3% 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy –22,7%  

Przewodniczący Komisji Rady Gminy – 20,8% 

Pozostali Radni – 18,9% 

Radny Cieślak nadmienił, że stan finansów gminy jest w dobrym stanie i przez 8 

lat nie było  żadnych podwyżek, a zaproponowane podwyżki są w realnych 

wysokościach i wyrównane są do wysokości sąsiednich gmin 

 

f) zmiany uchwały Nr XL/243/2014 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 

października 2014 r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy 

Wierzchlas. 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk poinformował, ze nadzór prawny Urzędu  

Wojewódzkiego miał kilka uwag do podjętej uchwały Nr XL/243/2014 

w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Wierzchlas, są to uchwały 

techniczne m.in. w § 4 zapewnić sołectwo szerszy katalog możliwości oraz 

podejmowanych decyzji. 

Nowy przygotowany projekt uchwały zawiera wszystkie uwagi zgłoszone przez 

Wojewodę. 

Dostosowując się do obowiązujących przepisów najpierw należy podjąć 

uchwalę uchylająca poprzednią uchwałę i dopiero podjąć nową uchwałę.  

Radni nie mieli uwag i wnoszą o podjęcie uchwał na najbliższej sesji Rady 

Gminy.  

Komisja wnioskowała o przygotowanie projektu uchwały w sprawie wysokości 

diet radnych. 

 

g) ustalenia wysokości oraz zasad wypłat diet dla przewodniczących  
organów wykonawczych jednostek pomocniczych (sołtysów). 

Przewodniczący posiedzenia Marcin Kowalczyk zaproponował wzrost diet dla 

sołtysów do wysokości 7,6% półtorakrotności kwoty bazowej określonej 

w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe 

na podstawie przepisów ustawy z dnia 23 grudnia 1999r. o kształtowaniu 

wynagrodzeń w państwowej sferze budżetowej oraz o zmianie niektórych ustaw 

(tj. Dz. U. z 201 r. Nr 79, poz. 431, ze zm.).to jest 201 zł miesięcznie. 
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Radni nie mieli uwag i jednogłośnie wyrazili zgodę aby była to stawka 7,6 % 

czyli 201 zł oraz jednogłośnie przyjęła przedstawiona propozycje zmian 

wysokości diet. Radni wnioskowali o przygotowanie projektu uchwały 

w sprawie wysokości diet  sołtysów.  

 

 

Punkt 3 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

 

 

Protokołowała                   Przewodniczący  

wspólnego posiedzenia Komisji 

Marta Kowalczyk       

        Marcin Kowalczyk  

 

 

 


